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ABSTRACT 

The aim of this work is to present a project of the blended model in the training of teacher 

educators. The effectiveness of the training is questioned, especially how trainers use online 

artifacts (video, online resources, forum) to support their learning and create new knowledge 

and professional practices. Thus, we will present a European project: “BLTeae”-

http://blteae.eu/. The project’s objective is to develop competencies for teacher trainers by 

developing an online community and the use of pedagogical tools. An international survey, as 

well as the analysis of online discussions will allow an analysis of the effectiveness of this 

blended training. The research data will be analyzed qualitatively and quantitatively 

(statistical 

analysis, content analysis). 
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RÉSUMÉ 

Le but de ce travail est de présenter un projet de formation de formateurs d’enseignants basé 

sur un modèle mixte (blended). L’efficacité du dispositif est questionnée, en particulier 

comment les formateurs utilisent les artefacts (vidéo, module de formation, forum) en ligne 

pour soutenir leur apprentissage et créer de nouvelles connaissances et pratiques 

professionnelles ? Pour cela, nous présenterons le dispositif opérationnel de formation mixte 

du projet european “BLTeae” - http://blteae.eu/. Le projet a pour objectif de développer des 

compétences des formateurs d’enseignants en passant par la constitution d’une communauté 

de réflexion et l’usage d’outils pédagogiques. Une enquête internationale ainsi que l'analyse 

des discussions en ligne permettront d’analyser l'efficacité de cette formation mixte. Les 
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données de recherche seront analysées qualitativement et quantitativement (analyse 

statistique, analyse de contenu). 
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